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Team Operationeel beheer 

    

Geachte heer Collignon, 

 
Naar aanleiding van uw schriftelijk vragen over ganzen en zwanen in Hoevelaken hierbij de  reactie 

van het college. 

 

Water is een belangrijk onderdeel van de openbare ruimte. Naast opvang tijdens hevige regenval, 

hebben vijvers en grachten een ruimtelijk effect waar mensen blij van worden. Water heeft daarnaast 

een verkoelend effect op de stedelijke omgeving. In en op het water nemen planten en dieren een 

belangrijke plaats in. Dus ook watervogels. 

Welke vogels zich gaan vestigen is o.a. afhankelijk van de inrichting en het gedrag van de mens. 

Denk bijvoorbeeld aan het voeren van eenden. 

 

 

Vraag 1. De Lokale Partij vraagt aan het college wat het beleid is met betrekking tot 

                          de omvang van de populatie van deze dieren in het gemeentelijke groen en 

                          met betrekking tot de verkeersveiligheid? 

Antwoord: 

Tot op heden heeft de gemeente Nijkerk geen beleid om de overlast te beperken. Het beleid is op dit 

moment vastgelegd in wetgeving (De Natuurbeschermingswet en de Provinciale verordening). 

We zijn bezig het groenbeleid van de gemeente Nijkerk te actualiseren. Hierin wijden we een 

paragraaf aan watervogels inclusief een antwoord op de vraag hoe we soorten en aantallen kunnen 

reguleren. 
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In het algemeen zijn vogels beschermd. 

Een uitzondering hierop vormt onder andere de boerengans die in deze situatie de meeste overlast 

veroorzaakte. 

 

Vraag 2. Welke maatregelen heeft het college genomen of is het 

                          college voornemens  te gaan nemen en wanneer?  

Antwoord: 

Met hulp van Dagelijks beheer en de dierenambulance hebben we in beeld gebracht om hoeveel 

ganzen, zwanen en eenden het gaat en welke soorten het betreft. Inmiddels is de groep 

boerenganzen in Hoevelaken teruggebracht tot ca. acht ganzen. De gevangen ganzen zijn op een 

andere plek weer losgelaten. 

 

Vraag 3. Kan het college aangeven wat zij tot op dit moment heeft gedaan om deze 

              overlast tot een minimum terug te brengen? Waarbij voor De Lokale  

             Partij de verkeersveiligheid een belangrijk uitgangspunt is. 

Antwoord: 

De overlast op de stoepen beperken we  door extra schoonmaakrondes van Dagelijks beheer.  De 

stoepen voldoen daarmee aan het afgesproken kwaliteitsniveau. 

 

Vraag 4. Kan het college aangeven dat in het kader van een schoon Nijkerk 

              dit haaks  staat op de realiteit en dat er op dit moment te veel overlast is van 

              te veel dieren en de daarbij behoorden uitwerpselen en wat zij op korte 

              termijn van plan is hieraan te gaan doen?  

Antwoord: 

De gemeente Nijkerk hanteert voor het beheer van de openbare ruimte het ‘effect gestuurd beheer 

openbare ruimte’. Hierin is omschreven hoe schoon verhardingen moeten zijn. De overlast door 

watervogels beperkt zich tot een paar plaatsen in de gemeente Nijkerk. Dagelijks Beheer stuurt 

daarop door waar nodig de stoep te vegen of schoon te spuiten. 

Het is moeilijk te zeggen of er sprake van overlast is. Er zijn namelijk ook veel burgers die genieten 

van de vogels en de overlast voor lief nemen. 

Daarom wil het college in het te actualiseren groenbeleid een notitie opnemen over de aanwezigheid 

van vogels in de vijvers en beken binnen de bebouwde kom.  

 

Vraag 5. Diverse omwonenden hebben bij de gemeente deze situatie al diverse 

                          malen aangekaart via de bekende gemeentelijke kanalen. Waarom is 

                          hierop niet conform afspraken met de raad op gereageerd? Is het 

                          college bereid om alsnog op korte termijn aan de inzenders een 

                          antwoord te geven.  

 

Antwoord: 

Er zijn het afgelopen jaar meerdere meldingen binnengekomen waarop niet altijd even snel is 

gereageerd. Dit is met name ontstaan door interne miscommunicatie. Inmiddels is dit opgelost. 

De meeste melders hebben nu antwoord gekregen op hun vragen. We hebben maatregelen getroffen 

om de populatie te beheersen. 



 

3 / 3 

 

 Zaaknummer 

 

     Vraag 6. Kan het college aangeven welke maatregelen er getroffen zijn om 

                   vragen/suggesties/klachten van burgers wel op tijd van een antwoord te 

                  voorzien.  

Antwoord: 

We hebben uitgezocht wat de gemeente Nijkerk wel en niet mag wat betreft het verstoren of 

wegvangen van watervogels. 

Dagelijks beheer is voor meldingen het eerste aanspreekpunt. Dagelijks beheer neemt contact op met 

de melder en bepaalt  of er een actie nodig is en wie daarvoor verantwoordelijk is. De lijntjes met de 

dierenambulance zijn kort.  Zie verder de beantwoording bij punt 2 en 4 

 

Vraag 7: Kan de Raad geïnformeerd worden over de responstijd onderverdeeld 

                          per maand die de afgelopen 12 maanden is gemeten op klachten en 

                         vragen van burgers.  

Antwoord: 

In 2022 hebben wij dertien meldingen van overlast door ganzen ontvangen. Tien meldingen hadden 

betrekking op Hoevelaken. Zestig procent van de melders heeft binnen vijf werkdagen een reactie 

ontvangen. De overige veertig procent na 5 werkdagen. 

 

We verwachten u hiermee op de hoogte te hebben gesteld. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Nijkerk, 

de secretaris,         de burgemeester, 

 

 

 

de heer D.J. van Huizen   de heer mr. drs. G.D. Renkema 

 

 

 

 


